
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Slotsholmsgade 10 
1216 København K. 
 
T +45 3392 3340 
F +45 3393 3510 
 
www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Hermed sendes endelig besvarelse af spørgsmål nr. 770 (Alm. del), som 

Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 6. juli 2017. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Kofod Poulsen (DF). 

 

 

 

Søren Pape Poulsen 

/ 

Casper Grue Jensen 

 

 
Folketinget  
Retsudvalget  
Christiansborg  
1240 København K  
 

Politi- og Strafferetsafdelingen 

Dato: 16. oktober 2017 
Kontor: Straffuldbyrdelseskonto-

ret 
Sagsbeh: Viktoria Egsgaard 
Sagsnr.: 2017-0030-5750 
Dok.: 471209 

Retsudvalget 2016-17
REU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 770
Offentligt



 

 
2 

Spørgsmål nr. 770 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Mener ministeren, at der skal foretages ændringer som følge 
af den konkrete sag, der beskrives i artiklen »Politikere om løs-
ladt psykotisk mand: »Det er jo fuldstændig vanvittigt« fra 
Berlingske.dk den 4. juli 2017, og i så fald hvilke?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Sundheds- og Ældreministeriet. 

 

Sundheds- og Ældreministeriet har oplyst, at ministeriet har indhentet en 

udtalelse fra Sundhedsstyrelsen, der har oplyst følgende:   

 
”Region Hovedstadens Psykiatri er i løbende dialog med an-
klagemyndigheden og politiet i disse sager og har halvårlige 
samarbejdsmøder med deltagelse af vicedirektør Peter Treufe-
ldt, hvor ventetider og konkrete sager gennemgås. 
 
Det er på baggrund af sagen i øvrigt indskærpet, at der skal ske 
en hurtigere indsats i forhold til indhentelse af manglende op-
lysninger til brug for visiteringen af de retspsykiatriske patien-
ter til almen eller specialiseret psykiatri. Sagen vil videre blive 
inddraget i dialogen på de beskrevne samarbejdsmøder med 
henblik på læring.” 
 

Sundheds- og ældreministeren har i forlængelse af udtalelsen fra Sund-

hedsstyrelsen oplyst følgende: 

 
”Jeg har noteret mig, at Region Hovedstaden har taget initiati-
ver på baggrund af den konkrete sag. 
 
Generelt vil jeg gerne understrege, at regeringen har stort fokus 
på at forbedre indsatsen i psykiatrien, og at der er afsat betyde-
lige midler til formålet. Bl.a. er der med aftalen om satspuljen 
for 2015-2018 afsat 2,2 mia. kr. til en ambitiøs udbygning af 
psykiatrien, heraf 700 mio. kr. til anlægsudgifter og et perma-
nent løft af kapaciteten på 300 mio. kr. De ekstra midler skal 
understøtte den fortsatte udvikling i psykiatrien til gavn for pa-
tienterne. 
 
Jeg vil også nævne, at jeg tidligere på året har igangsat et sty-
ringseftersyn af psykiatrien. Arbejdet skal afsluttes med anbe-
falinger med fokus på bl.a. en bedre sammenhæng i patientfor-
løb og udveksling på tværs af sektorer, øget synlighed om re-
sultater og bedre styring af økonomi, aktivitet og kvalitet i så-
vel psykiatrien som socialpsykiatrien.” 


